
Application de l'article 51 du Règlement d'Ordre intérieur du Conseil communal. 
Interpellation de T. SCHUERMANS, Conseillère communale, relative à la Foire du Midi et 
son impact sur les Anderlechtois 

 

T. SCHUERMANS donne lecture du texte suivant : 

T. SCHUERMANS geeft lezing van de volgende tekst: 

Jarenlang heb ik moeten vaststellen dat honderden inwoners van de wijk Kuregem die 
leven op de grens van Stad-Brussel het slachtoffer zijn van een onmenselijk beleid 
tijdens de zomermaanden. De belangen van Anderlechtenaren moeten tijdens de zomer 
namelijk wijken voor het plezieren van de kermisexploitanten op de Zuidfoor. 

Het is duidelijk waarom deze noden niet eerder werden vastgepakt. De inwoners van 
deze wijken zijn armer dan de centrale wijken van Anderlecht en hebben dagdagelijkse 
noden waar ze zich vooral mee bezighouden. Ze zijn bijgevolg in de onmogelijkheid om 
nog extra problemen die zich voordoen in hun leefomgeving aan te kaarten aan politici. 
Hierdoor kunnen de lokale noden die bij deze inwoners leven niet onderschept worden 
door politici zowel binnen Brussel-Stad, Sint-Gillis, Molenbeek als ook bij ons in 
Anderlecht. Wel, vandaag licht ik die problematiek graag aan jullie toe. 

Burgemeester Philippe Close van de Brussel-Stad gunt een afwijking op de 
geluidsnormen voor de organisatie van de Zuidfoor. Hierdoor moeten honderden 
Anderlechts gezinnen zes weken lang overleven in ondraaglijke omstandigheden door 
een verschrikkelijke geluidsoverlast tot middernacht of zelfs 1 uur 's nachts. Lokale 
wijkgezondheidscentra krijgen in deze periode meerdere Anderlechtenaren op bezoek 
die de mentale druk binnen hun werkcontext of binnen hun gezin niet meer aankunnen. 
Nog een schrijnend gevolg is dat veel bewoners na enkele jaren de wijk uit noodzaak 
ontvluchten, waardoor de sociale cohesie er verdwijnt. 

Daarom vind ik het ontzettend pijnlijk dat u als burgemeester instemt om deze afwijking 
op de geluidsnormen mee te ondersteunen. Dit doet pijn in de harten van alle inwoners 
die leven langs de Zuidfoor. 

Ik vraag daarom namens al deze inwoners dat Anderlecht de verantwoordelijkheid 
neemt en de volgende punten afdwingt naar Stad-Brussel toe. Trouwens, deze 
maatregelen hebben nauwelijks impact op de kermis zelf, maar maken een enorm groot 
verschil voor de wijk: 

1 Om de levenskwaliteit in de wijk te garanderen, moeten grote, luidruchtige attracties 
op weekdagen om 22.00 uur sluiten. De kerstmarkt in de stad Brussel sluit ook om 22.00 
uur. Het is dus een zeer legitiem voorstel dat Anderlecht kan doen naar de stad Brussel. 



Er moeten duidelijke afspraken worden gemaakt tussen de verschillende politiezones 
over de veiligheid en overlast van de kermis naar buurtbewoners toe. Een aanspreekpunt 
vanuit Politiezone Zuid naar de Anderlechtenaren toe die vervolgens afstemt met hun 
collega’s uit de politiezone Brussel stad- Elsene of een centraal aanspreekpunt vanuit de 
politie specifiek voor de kermis. 

2 Een betere inrichting van de middenberm buiten de kermisperiode. De huidige 
toestand is een absolute schande. De zone wordt momenteel gebruikt als gratis 
parkeerplaats voor langdurige voertuigopslag, als sloppenwijk, om drugdeals te 
verzilveren, en als illegale stortplaats. Het is een no-go zone voor de buurt. 

Veilige oversteekplaatsen voor Anderlechtenaren naar en vanuit Brussel-Centrum, 
vooral ter hoogte van metrostation Lemonnier. Daar is de oversteek amper 1,5 meter 
breed in beide richtingen, wat uiterst gevaarlijk is. 

Tot slot vraag ik nog eens expliciet aan meneer CUMPS, onze burgemeester van 
Anderlecht, om niet langer in te stemmen met de afwijking op de geluidsnormen. Deze 
afwijking werd de afgelopen twee jaar al door de Raad van State afgekeurd, nadat de 
buurt zelf moest ingrijpen omdat de overheden hen in de steek lieten. Bovendien is de 
mogelijkheid tot afwijking bedoeld voor kortstondige evenementen, niet voor iets dat zes 
weken duurt. Het is aan u om de gezondheid van de Anderlechtenaren te beschermen 
en ervoor te zorgen dat de geluidsnormen, die juist ter bescherming van de burgers zijn 
ingevoerd, gerespecteerd worden. 

  

Monsieur le Bourgmestre comprend évidemment tout à fait que l'organisation de la foire 
du Midi tous les étés impacte fortement la vie de plusieurs quartiers bruxellois. En 
contrepartie, il faut toutefois garder à l'esprit que cette foire fait partie depuis de très 
nombreuses années, de la tradition et du folklore bruxellois. Elle est attendue chaque 
année par de nombreux habitants, petits et grands. Le nombre de visiteurs en est 
évidemment l'indice. Alors la Foire, vous l'avez dit, n'est pas sur le territoire d’Anderlecht 
mais il est en contact régulier avec son collègue Philippe Close dans le cadre de son 
organisation. Et de la même manière, des échanges ont lieu en permanence entre nos 
deux zones de police, notamment d'ailleurs pour gérer le terre-plein auquel vous faisiez 
référence, et ce n'est pas qu'en période de foire. C'est dans le cadre de ces contacts, 
qu'il a été noté que la ville ne solliciterait pas cette année de dérogation aux normes de 
bruit. Ceci va bien sûr dans le sens de la demande des riverains tels que vous l'avez 
relayé. Il note un besoin d'informations plus larges des riverains et il demandera à notre 
service Communication de prévoir une diffusion des informations concernant la foire et 
notamment l’adresse à laquelle les riverains peuvent déposer plainte ou des 
réclamations, s'il y a des dépassements de l'intensité de bruit, de communiquer ces 
renseignements dans le journal Contact du mois de juillet. 



Aussi, il précise qu’il a eu contact avec le président de la Fédération des forains et qu'il 
lui a précisé qu'il était à disposition des riverains pour les rencontrer et échanger avec 
eux par rapport à l'organisation de la Foire. 

T. SCHUERMANS wil toch nog eens benadrukken dat. Anderlecht niks verdient op de 
Zuidfoor. Dat is heel jammer, want, als je kijkt naar hoe dat de Zuidfoor gepositioneerd 
is, staan de attracties veel dichter bij de huizen van Anderlechtenaren dan bij de huizen 
van Stad-Brussel. De impact voor Anderlechtenaren is veel groter dan voor de mensen 
van Stad-Brussel. Maar we verdienen niks, omdat die attracties ook gestationeerd zijn 
op de zone op het gebied van Stad-Brussel, daar kunnen wij niks aan doen, maar dan is 
er wel voldoende ondersteuning nodig. 

Ze apprecieert wel enorm dat u ervoor openstaat om informatie te delen. Ze denkt dat er 
vooral een communicatiepunt of een aanspreekpunt nodig is ook binnen de gemeente 
Anderlecht en misschien ook vanuit politiezone Zuid, waar de burgers van Anderlecht 
terecht kunnen rond bepaalde bekommernissen van overlast. 

Ze wil ook nog vragen om extra toe te zien, in die zomermaanden op afvalbeleid, want 
het afval verhoogd op de Pointcarélaan, maar ook de mensen die van het Zuidstation, 
door de Brogniezstraat naar de kermis wandelen en terug, dat daar een toename is van 
afval, snacks worden erachter gelaten zoals frieten en oliebollen. Je ziet effectief dat dat 
mensen van de kermis zijn die daar afval achterlaten om daar extra toe te zien. En 
ontmoeting met de voorzitter van de foorkramers lijkt haar heel fijn, mocht dat ook 
vanuit de politiek mee gefaciliteerd worden. Dus vanuit de gemeente Anderlecht, maar 
ook de andere gemeentes, zou dat heel geapprecieerd worden door de inwoners. 


